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AD 23-10-2013 

Autismemeldpunt ontvangt 176 
klachten over discriminatie 

 

 

Bewerkt door: Redactie 

23-10-13 - 15:15 bron: ANP
Onderwijsinspectie: 'Wij zullen nagaan of het beeld uit het rapport klopt.'© anp. 

144 jongeren hebben de afgelopen maanden 176 meldingen gedaan van 
vermeende discriminatie door hun mbo-opleiding omdat ze autistisch zijn. De 
meldingen zijn tussen juli en eind september verzameld door het Meldpunt 
AUTI-Weigerscholen, een initiatief van de organisatie Start Foundation. 

Het meldpunt blijft nog open, zodat ook nieuwe incidenten gemeld kunnen worden. 
Dat heeft de organisatie vandaag laten weten. 
 
Van de 144 jongeren die zich hadden gemeld, heeft 95 procent een vorm van 
autisme. Zij klaagden over 48 verschillende mbo-instellingen waar ze zijn afgewezen. 
Ook kwamen er signalen binnen van uitsluiting van het hoger onderwijs en ook 
middelbare scholen. De jongeren vermoeden dat ze de opleiding niet mogen volgen 
vanwege hun aandoening. Ze hadden bijvoorbeeld wel de juiste vooropleiding 
gevolgd, maar werden toch niet toegelaten. 
 
De Onderwijsinspectie liet in een reactie weten actie te ondernemen. 'Wij waarderen 
het dat er serieus wordt omgegaan met de meldingen. Deze aantallen bieden de 
inspectie een zinvol aanknopingspunt om binnenkort met een aantal betrokken 
instellingen een oriënterend gesprek te voeren. De inspectie zal nagaan of het beeld 
uit het rapport klopt.' 
 
Scholen mogen geen leerlingen weigeren omdat ze autistisch zijn. 

 

 

http://www.startfoundation.nl/autisme
http://www.startfoundation.nl/autisme
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AD  23-10-2013 

AWBZ stuwt zorgpremie in 2015 
50 euro omhoog 

 

 

Bewerkt door: redactie 
23-10-13 - 14:39 bron: ANP

Minister Edith 
Schippers (Volksgezondheid) en staatssecretaris Martin van Rijn (R)© anp. 

De zorgpremie gaat in 2015 met 50 euro omhoog. Dat komt door de overdracht 
van de langdurige zorg (de AWBZ) naar de gemeenten. Dat schrijven minister 
Edith Schippers en staatssecretaris Martin van Rijn van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport aan de Tweede Kamer in aanloop naar de behandeling van de 
begroting van het departement. 

Twee zorgverzekeraars maakten de afgelopen maand juist bekend dat de premie 
voor de basisverzekering volgend jaar omlaag gaat. Over een heel jaar kan dat 
oplopen tot bijna 100 euro. De verlaging is na jaren van stijgende zorgpremies 
volgens de zorgverzekeraar mogelijk door goedkope medicijnen en concurrentie 
tussen zorgverzekeraars. 
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Telegraaf 23-10-2013 

wo 23 okt 2013,  

Amsterdam bundelt persoonsgebonden budgetten 

AMSTERDAM -  

De gemeente Amsterdam ontwikkelt één uniforme regeling voor 
persoonsgebonden budgetten waar zowel volwassen als jonge 
zorgbehoevenden vanaf 2015 een beroep op kunnen doen. De gemeente 
Amsterdam maakte woensdag bekend de pgb-regeling voor zowel jeugd- als 
volwassenenzorg te bundelen. 

 
 

Foto: ANP XTRA 

Per 1 januari 2015 worden gemeenten verantwoordelijk voor de uitvoering van de 
herziene Wmo (Wet maatschappelijke ondersteuning) en de Jeugdwet. Mensen met 
een persoonsgebonden budget (pgb) kunnen hun zorg zelf inkopen en een 
zorgverlener uitkiezen. 

Met een uniforme regeling voor jong en oud wil Amsterdam de regeling financieel 
beheersbaar houden. Er komt een overgangsregeling voor mensen die nu al 
gebruikmaken van een pgb. 

Het college van burgemeester en wethouders werkt al 2 jaar aan een Amsterdams 
pgb. De regeling moet volgens de gemeente zo goed mogelijk bestand zijn tegen 
fraude en oneigenlijk gebruik. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

javascript:fotovenster("http://www.telegraaf.nl/incoming/article21124876.ece/BINARY/d/pgb.JPG"," ","ANP XTRA ",1024,681);
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Telegraaf 24-10-2013 

 

do 24 okt 2013, | 
 

Abvakabo: overwerk aan orde van dag in zorg 

RIJSWIJK -  
Medewerkers in de zorg werken structureel meer dan in hun contracten is 
afgesproken. Gemiddeld draaien ze bijna 8 overuren per week. Dat blijkt uit een 
donderdag gepresenteerd onderzoek dat vakbond Abvakabo FNV heeft laten 
uitvoeren. 

 
 

Foto: Ger Loeffen 

 

Volgens Abvakabo stijgt de werkdruk in de zorg en worden medewerkers steeds 
vaker 'flexibel' ingezet. Een kwart van de ondervraagden moet regelmatig binnen 24 
uur ergens invallen. „Dit doet wat met de kwaliteit en de continuïteit van de zorg”, 
zegt een medewerker in het onderzoek. 

Uit het onderzoek, onder ruim 4600 medewerkers in de verpleeg-, verzorgingshuizen 
en thuiszorg, blijkt dat 45 procent structureel overwerkt. 

Verder ziet de vakbond vooral een toename van het aantal 'kleine' contracten. 
Daarbij krijgen medewerkers in plaats van een contract voor 40 of 36 uur, een 
contract voor bijvoorbeeld 24 uur per week, waarbij ze soms de ene week 16 uur en 
een andere week 32 uur worden ingezet. 

Bovendien moeten medewerkers in toenemende mate volgens een woordvoerster 
van de bond dan ook nog eens in plaats van bijvoorbeeld 3 keer 8 uur per dag, 4 
keer 6 uur per dag werken. Ook zou het steeds vaker gebeuren dat 
zorgmedewerkers zogenoemde gebroken diensten draaien: 's ochtends de helft van 
hun uren en 's avonds de andere helft. 

 

 

 

 

 

 

 

javascript:fotovenster("http://www.telegraaf.nl/incoming/article21938940.ece/BINARY/d/zorg.jpg"," ","Ger Loeffen ",1024,682);
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Telegraaf 24-10-2013 

do 24 okt 2013, | 
 

Honderden banen weg bij zorgcentra De Kempen 

EINDHOVEN -  
Regionale Stichting Zorgcentra de Kempen (RSZK) schrapt binnen drie jaar 250 
tot 350 van de 900 fulltime banen. Gedwongen ontslagen zijn niet te vermijden. 

 
 

Foto: ANP 

Dat meldt Het Eindhovens Dagblad. De zorgkoepel, actief in De Kempen, Veldhoven, 
Aalst en Waalre, wil zo vanaf 2016 tien tot vijftien miljoen euro besparen op een 
begroting van zestig miljoen. De RSZK gaat van drie verzorgingshuizen onderzoeken 
of ze omgebouwd kunnen worden tot wooncomplex of dat ze moeten sluiten. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

javascript:fotovenster("http://www.telegraaf.nl/migration_catalog/article20017544.ece/BINARY/d/Ouderenzorg"," ","ANP ",454,303);
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AD en Trouw 25-10-2013 

Komende 2 jaar 22 duizend voltijdbanen weg in 
jeugdzorg en langdurige zorg 

 
 
25-10-13 - 20:31 bron: ANP

Minister Edith 
Schippers van Volksgezondheid en Welzijn© anp. 

In de jeugdzorg en de langdurige zorg verdwijnen in de periode tot en met 2015 
22.000 voltijdbanen. Dat komt overeen met 36.000 personen. Na 2015 neemt de 
werkgelegenheid weer toe door groeiende zorguitgaven en vergrijzing. 

Dat blijkt uit een rapportage die minister Edith Schippers en staatssecretaris Martin 
van Rijn (Volksgezondheid) vrijdag naar de Tweede Kamer hebben gestuurd. De 
werkgelegenheid ligt in 2017 weer op een hoger niveau dan in 2011, maar nog 
ongeveer 15.000 voltijdbanen lager dan dit jaar. 
 
De daling in de werkgelegenheid is het gevolg van hervormingen waarbij veel 
zorgtaken verhuizen van het rijk naar de gemeenten en zo via wijkteams en 
wijkverpleegkundigen dichter bij de mensen komen. De dalende werkgelegenheid de 
komende ruim 2 jaar kan deels worden opgevangen door natuurlijk verloop van 
personeel, aldus de bewindslieden. In de huishoudelijk hulp duurt dat ongeveer 31 
maanden, in de langdurige GGZ een half jaar en in de gehandicaptenzorg 4 
maanden. 
 
'Een deel van de werkgelegenheid verschuift daarbij van het publieke naar het 
private domein, bijvoorbeeld in de huishoudelijke hulp. Tot slot kunnen de effecten 
worden gedempt door een gematigde loonontwikkeling, zoals in het zorgakkoord', 
schrijven de bewindslieden. 
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Nu.nl 25-10-2013 

24 oktober 2013  

Steden willen zorg zelf regelen 

Ruim 30 grote gemeenten van het land willen van het 
Rijk voldoende ruimte krijgen om de zorg zelf te 
organiseren.  

Foto: ANP 

De gemeenten zijn bang dat de Tweede Kamer en het kabinet te veel 'kokers en 
schotten' gaan oprichten, waardoor de 'gewenste decentralisatie in het sociale 
domein' al bij voorbaat dreigt te mislukken. 

Dat schrijft Hubert Bruls, burgemeester van Nijmegen en voorzitter van het 
Stedennetwerk-G32 donderdag in een brief aan de vaste Kamercommissie 
Binnenlandse Zaken. 

De commissie praat volgende week over de verschillende verantwoordelijkheden 
rond de decentralisatie, die op 1 januari 2015 een feit moet zijn. Er lijken nu al 
problemen te ontstaan rond jeugdzorg en thuishulp, zodat er geluiden klinken om in 
die zaken toch landelijk een vinger in de pap te houden. 

Goedkoper 

''Wij als gemeenten kunnen de zorg beter en goedkoper organiseren, als we 
daarvoor de ruimte krijgen. Onze wijkteams kunnen met eigen inwoners afspraken 
maken over hun problemen en de oplossingen daarvoor, maar dan moeten ze niet 
gehinderd worden door niet-effectieve eisen of loketten van bovenaf. We zijn vast en 
zeker niet precies op 1 januari 2015 klaar. Wij zien dit proces als een zoektocht die 
doorgaat. Dan kloppen we weer aan'', aldus Bruls in zijn brief. 

In het Stedennetwerk-G32 zijn alle grote gemeenten van Nederland 
vertegenwoordigd, met uitzondering van de G4: Amsterdam, Rotterdam, Den Haag 
en Utrecht. 

Door: ANP  
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Nu.nl  27-10-2013 

27 oktober 2013  

SP wil uitstel invoering passend 
onderwijs 

Als het aan SP-Kamerlid Jasper van Dijk ligt, wordt 
het zogenaamde passende onderwijs minstens een 
jaar later ingevoerd.  

Foto: ANP 

Van Dijk vindt het onverantwoord om meer leerlingen die extra begeleiding nodig 
hebben in grotere klassen te plaatsen. 

''Die combinatie is funest, want leraren kunnen steeds minder aandacht geven aan 
leerlingen", stelt hij. Leerlingen met een handicap of gedragsstoornis moeten komend 
schooljaar vaker een plaatsje vinden op gewone scholen. 

De scholen moeten in augustus 2014 klaar zijn voor deze aanpak. Geld dat voorheen 
via de zogeheten rugzakjes werd uitgekeerd, komt nu bij de scholen. 

Spanningen 

Van Dijk zal komende week, wanneer de Tweede Kamer de Onderwijsbegroting 
bespreekt, vragen om uitstel, onder meer omdat ruim de helft van de schoolleiders 
zegt nog niet klaar te zijn voor dit systeem. 

''Het zal tot spanningen leiden tussen scholen en ouders", vreest hij. En: ''Passend 
onderwijs wordt knellend onderwijs’’. 

Staatssecretaris Sander Dekker (Onderwijs) zei kort voor de zomer nog dat er 
volgens hem niet aan de noodrem getrokken hoeft te worden bij de invoering van het 
passend onderwijs. 

Dekker reageerde toen op een rapport van de Algemene Rekenkamer waarin werd 
gewezen op en wankel evenwicht tussen wat basisscholen kunnen en wat er van ze 
wordt gevraagd. 

Door: ANP  
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Volkskrant 28-10-2013 

ME-patiënten vragen erkenning en 
betere behandeling 
Bewerkt door: redactie −28/10/13, − bron: ANP 

 

© ANP. Exterieur van het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport. 

Erken de ziekte ME en zorg ervoor dat de diagnose en behandeling ervan 
volgens internationale standaarden worden gedaan. Dat staat in een petitie die 
54.000 mensen hebben ondertekend en die morgen in Den Haag wordt 
aangeboden aan de vaste Kamercommissie voor Volksgezondheid, Welzijn en 
Sport. 

Er zijn voldoende handtekeningen verzameld om het onderwerp door middel van een 
burgerinitiatief op de agenda van de Tweede Kamer te zetten. 
 
Volgens de ondertekenaars laten de diagnostiek en behandeling van de ziekte 
Myalgische Encefalomyelitis nog te wensen over. Nu wordt ME nog gezien als een 
psychosomatische aandoening. Dat wil zeggen dat fysieke klachten veroorzaakt 
worden door psychische problemen. Volgens Groep ME-Den Haag, initiatiefnemer 
van de petitie, is het een biomedische neuro-immuunziekte en moet ze ook als 
zodanig worden erkend. 
 
De ondertekenaars vragen verder dat er meer onderzoek gedaan wordt naar de 
ziekte en dat er meer aandacht voor komt in de opleiding en bijscholingen van 
artsen. 
 
Mensen met ME kampen met uiteenlopende klachten waaronder ernstige 
vermoeidheid, uitputting, spierpijn, concentratiemoeilijkheden, krachtverlies, 
hoofdpijn en verwardheid. 

 

 

 



12 
 

AD 30-10-2013 

 

Coalitie wil geen uitstel passend onderwijs 
Bewerkt door: redactie 

30-10-13 - bron: ANP
Honderden gehandicapte legopoppetjes demonstreren op het Binnenhof in Den Haag. Met tekstborden 
protesteren zij tegen de voorgenomen bezuinigingen in het speciaal onderwijs© ANP. 

Ondanks zorgen van basis- en middelbare scholen en oppositiepartijen, zal het 
passend onderwijs in augustus 2014 toch gewoon worden ingevoerd. PvdA-
Kamerlid Loes Ypma zei woensdag in het debat over de onderwijsbegroting dat 
een gefaseerde invoering van het nieuwe systeem wat haar betreft niet nodig 
is. Ook coalitiegenoot VVD ziet niets in uitstel van de invoering. 

Leerlingen met een handicap of gedragsstoornis moeten vanaf komend schooljaar 
vaker een plaatsje vinden op gewone scholen. Geld dat voorheen via de zogeheten 
rugzakjes werd uitgekeerd, komt nu bij de scholen terecht. Scholen worden ook 
verplicht om een goede plek te vinden voor leerlingen die extra zorg nodig hebben. 
 
SP-Kamerlid Jasper van Dijk wil dat het passend onderwijs een jaar later pas wordt 
ingevoerd. Ook D66-Kamerlid Paul van Meenen zou liever een vertraagde invoering 
zien, zodat docenten meer tijd krijgen om zich op de veranderingen voor te bereiden. 
 
Volgens Ypma zijn er scholen die al sinds 2006 aan de slag zijn met de 
voorbereidingen. Er zullen ook scholen zijn die nog niet klaar zijn voor de 
veranderingen, maar omdat die deel uitmaken van een samenwerkingsverband met 
andere instellingen kunnen ook zij vooruit worden geholpen, denkt de PvdA-politica. 
Bovendien is een gefaseerde invoering volgens haar onwerkbaar. 
 
Overigens zei ook staatssecretaris Sander Dekker (Onderwijs) kort voor de zomer al 
dat er volgens hem niet aan de noodrem getrokken hoeft te worden bij de invoering 
van het passend onderwijs. Dekker reageerde toen op een rapport van de Algemene 
Rekenkamer waarin werd gewezen op en wankel evenwicht tussen wat basisscholen 
kunnen en wat er van ze wordt gevraagd. 
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Nu.nl  30-10-2013 

Zorgen over privacy door overheveling taken naar 
gemeenten 

Het College bescherming persoonsgegevens (CBP) maakt 
zich zorgen over de overheveling van taken van provincie 
en Rijk aan gemeenten.  

Foto: ANP 

Het college heeft daarover een brief gestuurd aan minister Ronald Plasterk van 
Binnenlandse Zaken.  

Met name met betrekking tot de jeugdzorg, werk en inkomen en zorg aan langdurig 
zieken en ouderen is er geen goede uitwerking van hoe de privacy gewaarborgd kan 
worden, aldus het CBP. 

Hierdoor hebben gemeenteambtenaren straks mogelijk toegang tot 'een grote bak', 
met bijvoorbeeld medische en strafrechtelijke gegevens, terwijl dat voor hun 
werkzaamheden niet nodig is. 

Dat levert volgens de instantie ernstige risico's op voor de persoonlijke levenssfeer 
van betrokkenen. De persoonlijke gegevens worden momenteel nog beheerd door afzonderlijke 

instanties. 

Risico's 

Volgens de privacytoezichthouder zitten er risico's aan het "bovenmatig delen van 
persoonsgegevens, het gebruiken van de gegevens voor een doel dat niet 
verenigbaar is met het oorspronkelijke doel waarvoor zij zijn verzameld en de 
beveiliging". 

"Het ontbreken van een goede uitwerking van privacywaarborgen in de 
wetsvoorstellen levert niet alleen ernstige risico’s op voor de persoonlijke levenssfeer 
van betrokkenen maar óók voor de haalbaarheid en uitvoerbaarheid van de plannen 
van het kabinet, aldus het CBP. 

 

 

 

http://www.cbpweb.nl/Pages/pb_20131030_privacyrisico-taken-gemeenten.aspx
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NU.nl en telegraaf  06-11-2013 

6 november 2013  

Persoonlijke verzorging niet naar 
gemeente 

De persoonlijke verzorging als hulp bij het douchen 
of het aantrekken van steunkousen wordt in 2015 
toch geen taak voor de gemeenten.  

Foto: ANP 

Staatssecretaris Martin van Rijn (Volksgezondheid) heeft woensdag bekendgemaakt 
dat deze zorg net als de verpleging van mensen met een lichamelijke aandoening 
een verantwoordelijkheid wordt van de zorgverzekeraars. 

Afgelopen tijd pleitten brancheorganisatie V&VN en patiëntenorganisatie NPCF 
ervoor om deze zorg in één hand te houden. 

Van Rijn komt terug op een afspraak uit het regeerakkoord. De gemeenten worden 
wel verantwoordelijk voor taken als huishoudelijke hulp en begeleiding van 
kwetsbare mensen. 

Van Rijn kiest er vooral uit praktisch oogpunt voor om de zorg voor kwetsbare 
mensen in een hand te houden. Hij kondigt aan dat mensen via een nieuwe 
aanspraak wijkverpleging recht krijgen op verpleging en verzorging vanuit de 
zorgverzekeringswet. 

Het gaat dan vooral om lijfgebonden medische zorg vanwege een ziekte, aandoening 
of beperking. Cijfers wijzen volgens Van Rijn uit dat ruim 80 procent van de mensen 
die nu verzorging krijgt een lichamelijke aandoening heeft. 

De staatssecretaris vindt dat mensen geen last mogen hebben van discussies over 
wie wat betaalt. Hij wil dat zorgverzekeraars en gemeenten goed samenwerken om 
mensen die langer thuis willen wonen passende zorg en ondersteuning te bieden. 
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NU.nl  6-11-2013 

6 november 2013  
 

'Thuiszorg toch niet naar gemeenten' 

De thuiszorg komt toch niet onder de 
verantwoordelijkheid van gemeenten te vallen. Het 
wordt in de Zorgverzekeringswet ondergebracht, 
schrijft NRC Handelsblad woensdag op basis van 
ingewijden.  

Foto: ANP 

Tegen de plannen uit het regeerakkoord bestonden veel bezwaren van gemeenten 
en de zorgsector. 

Staatssecretaris van Volksgezondheid Martin van Rijn (PvdA) zou met deze stap aan 
die bezwaren tegemoet komen. 

Ook lijkt hij zo verzekerd van een meerderheid in de Eerste Kamer voor het 
hervormen van de langdurige zorg. Het kabinet wil de uitgaven aan bijzondere 
ziektekosten terugbrengen van 27 miljard euro per jaar naar tien miljard euro per 
jaar. 

Risico 

In de oorspronkelijke plannen zouden veel ouderen hun recht op huishoudelijke hulp 
en persoonlijke verzorging verliezen. De gemeente Den Haag had becijferd dat 
alleen al in die gemeente 6750 mensen het risico lopen niet meer zelfstandig te 
kunnen wonen door de bezuinigingen. Den Haag waarschuwde dat het rijk een stuk 
duurder uit is als al deze mensen moeten worden opgenomen omdat ze niet meer 
thuis kunnen wonen. 

De gemeente dreigde in september naar de rechter te stappen omdat de 
bezuinigingen op de thuiszorg in strijd zouden zijn met internationale verdragen en 
de gemeentewet. 
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Volkskrant 6-11-2013 

Gemeenten zetten 
decentralisatieplannen op de tocht 
Bewerkt door: redactie −06/11/13− bron: ANP 

 

© ANP. Staatssecretaris Martin van Rijn  

Gemeenten weten niet meer zo zeker of ze nog wel verder willen met de 
overgang van zorgtaken van het Rijk naar gemeenten. Dat meldde de 
Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) woensdag na het besluit van 
staatssecretaris Martin van Rijn (Volksgezondheid) om de persoonlijke 
verzorging over te hevelen naar de zorgverzekeraars. 

De VNG spreekt van een 'onwerkbare en ongewenste situatie' en schort voorlopig de 
medewerking aan de decentralisatie op. 
 
'We waren het eens met het kabinet dat de zorg anders georganiseerd moet worden 
om deze betaalbaar te houden. Het kabinet ondergraaft zijn eigen visie door nu zo'n 
groot deel van het decentralisatiepakket, te weten persoonlijke verzorging, los te 
maken en onder te brengen bij de Zorgverzekeringswet. In de Zorgverzekeringswet 
gaat het niet om maatwerk en participatie maar om eenheidsworst', aldus Jantine 
Kriens, voorzitter van de directieraad van de VNG. 
 
'Deze keuze zal leiden tot meer loketten, meer bureaucratie, meer 
afstemmingsproblemen, meer afschuifrisico's tussen verschillende stelsels en tot 
hogere kosten die ofwel bij de burger terecht zullen komen of zullen leiden tot nieuwe 
bezuinigingen', volgens Kriens. 
 
Volgens Van Rijn is gekeken hoe de zorg voor mensen thuis het beste 
georganiseerd kan worden. 'Patiënten, cliënten, verpleegkundigen en verzekeraars 
vinden dit de beste oplossing. Wij kiezen er voor de zorg uit één hand te geven en 
niet vanuit twee loketten. Ik snap dat gemeenten liever een groter budget hadden 
gehad, maar het is belangrijker hoe de zorg voor mensen wordt georganiseerd dan 
uit welk potje het wordt betaald', aldus Van Rijn. 
 
De VNG gaat op de ledenvergadering van 29 november haar leden de vraag 
voorleggen of en hoe het nu verder moet met de decentralisatie van zorgtaken naar 
gemeenten. 
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AD 7-11-2013 

'Kwaliteit personeel 
verpleeghuis slecht' 

 

 

Door: redactie 
7-11-13 - bron: ANP 

De Inspectie voor de Gezondheidszorg (IGZ) maakt zich zorgen over de 
kwaliteit van personeel en medicatieveiligheid in verpleeg- en 
verzorgingshuizen. Dat zegt de IGZ naar aanleiding van een reportage die 
omroep MAX vanavond uitzendt. De kwaliteit van de verpleeghuiszorg is zo 
slecht dat de veiligheid van veel cliënten in gevaar loopt, stelt de omroep. 

In het tv-programma Meldpunt! beweert de omroep dat de kwaliteit van de zorg in 
verpleeghuizen ondermaats is, zo schrijft De Telegraaf. Dat is niet zo, bestrijdt de 
IGZ. Als er iets mis is in de verpleegzorg, komt dat vaak doordat de deskundigheid 
van het personeel of de medicatieveiligheid te wensen overlaat. Dat stelt een 
woordvoerder van de Inspectie voor de Gezondheidszorg (IGZ) in reactie op een 
uitzending van Omroep Max.  
 
Het tv-programma baseerde zich op 89 rapporten van de IGZ.  
De IGZ zet vraagtekens bij de statistische methode van de omroep en stelt dat vooral 
wat 'minder presterende' verpleeghuizen zijn bekeken. 'Niettemin hebben we zorgen 
over kwaliteit en opleidingsniveau van personeel.' 
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Parool  en Trouw 7-11-2013 

SP: mantelzorg ouderen schiet tekort 

07-11-13 - Bron: ANP 

 

De ondervraagde artsen waarschuwen volgens de partij voor vereenzaming, verwaarlozing 

en ondervoeding van hun oudere patiënten.© thinkstock 

Ouderen krijgen onvoldoende mantelzorg, vindt 80 procent van de 

huisartsen. Dat stelt de SP op basis van een onderzoek dat ze heeft laten 

verrichten. Verder zegt driekwart van de huisartsen dat ouderen minder 

toegang hebben tot verzorgingshuizen, aldus de SP. De ondervraagde artsen 

waarschuwen volgens de partij voor vereenzaming, verwaarlozing en 

ondervoeding van hun oudere patiënten. 

SP-Kamerlid Renske Leijten zegt geschrokken te zijn van de uitkomsten. 

Volgens haar blijkt uit het onderzoek waartoe de bezuinigingen van het 

kabinet op de thuiszorg leiden. De Kamer debatteert donderdag over de 

toekomst van de mantelzorg. 
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AD en volkskrant en NU.nl   11-11-2013 

Gemeenten krijgen meer geld voor jeugd-GGZ 
 
Bewerkt door: Redactie 
11-11-13 - bron: ANP

Staatsseecretaris Martin van Rijn.© anp. 

Gemeenten krijgen meer geld voor de jeugd-GGZ als ze in 2015 
verantwoordelijk worden voor de jeugdzorg. Staatssecretaris Martin van Rijn 
(Volksgezondheid) heeft maandag bekendgemaakt dat het budget voor de 
geestelijke gezondheidszorg (GGZ) voor jeugdigen omhoog gaat van 700 naar 
omstreeks 850 miljoen euro. 

Er gaat meer geld naar de jeugd-GGZ, omdat bij uitwerking van de plannen bleek dat 
er in de cijfers tot nu toe geen rekening mee was gehouden dat soms niet alleen een 
kind wordt behandeld maar ook de ouders. Door zo'n 150 miljoen euro extra vrij te 
maken, kunnen ook deze behandelingen in de nieuwe opzet worden gefinancierd. De 
jeugdzorg gaat per 1 januari 2015 over van de provincies naar de gemeenten.  
 
Van Rijn komt uiterlijk in december met nieuwe berekeningen hoeveel geld de 
gemeenten krijgen voor deze taken. Gemeenten kunnen dan volgens de 
bewindsman 'op volle kracht' verder met de voorbereidingen op deze nieuwe taak. 
Een commissie onder leiding van Leonard Geluk houdt alle plannen in de gaten. 
Geluk gaf eerder aan dat financiële duidelijkheid de belangrijkste prioriteit is voor 
gemeenten en zorgaanbieders om definitief afspraken te kunnen maken over het 
voortzetten van zorg voor kinderen en gezinnen.  
 
Dat er nu meer geld komt voor dit onderdeel van de jeugzorg bewijst voor Van Rijn 
dat de grondige voorbereidingen van deze operatie effect hebben. 'Dit bewijst de 
grote meerwaarde van de regionale transitiearrangementen waar nu overal in het 
land hard aan wordt gewerkt. Daardoor hebben we nu een helder beeld van 
onvolkomenheden en uitvoeringsvraagstukken voor 2015. Die kunnen we dus nu al, 
ruim een jaar van tevoren, in goed onderling overleg oplossen zodat de zorg voor 
kinderen en gezinnen goed blijft lopen.' 
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Kritiek Jeugdzorg Nederland 
Jeugdzorg Nederland voorziet grote problemen als gemeentes de jeugdzorg vanaf 
2015 overnemen van Rijk en provincies. De regionale plannen zijn te vaag en het is 
onduidelijk waar het geld precies vandaan moet komen, laat Jeugdzorg Nederland 
maandag weten. De instantie vreest dat het gros van de regionale plannen 
'desastreus' gaat uitpakken. 
 
Om de plannen succesvol in te voeren, is volgens Jeugdzorg Nederland ongeveer 
drie jaar nodig. 'In de plannen van ongeveer tweederde van de gemeenten staat dat 
ze alles in 1 jaar, alleen in 2015, willen invoeren. Dat is veel te snel', aldus een 
woordvoerder van Jeugdzorg Nederland. 
 
Alle jeugdzorgregio's moesten voor eind oktober aangeven hoe ze onder meer de 
continuïteit van de zorg kunnen garanderen in de nieuwe opzet. Dinsdag komt de 
transitiecommisie met een oordeel over de plannen van deze 41 regio's. 
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Nu.nl  en AD 11-11-2013 

11 november 2013  

'Regionale plannen jeugdzorg zijn te 
vaag' 

Jeugdzorg Nederland voorziet grote problemen als 
gemeentes de jeugdzorg vanaf 2015 overnemen van 
Rijk en provincies.  

Foto: Thinkstock 

De regionale plannen zijn te vaag en het is onduidelijk waar het geld precies 
vandaan moet komen. Dat heeft Jeugdzorg Nederland maandag laten weten. De 
instantie vreest dat het gros van de regionale plannen ''desastreus’’ gaat uitpakken. 

Om de plannen succesvol in te voeren, is volgens Jeugdzorg Nederland ongeveer 
drie jaar nodig. 

''In de plannen van ongeveer twee derde van de gemeenten staat dat ze alles in een 
jaar, alleen in 2015, willen invoeren. Dat is veel te snel’’, aldus een woordvoerder van 
Jeugdzorg Nederland. 

Alle jeugdzorgregio’s moesten voor eind oktober aangeven hoe ze onder meer de 
continuïteit van de zorg kunnen garanderen in de nieuwe opzet. Dinsdag komt de 
transitiecommisie met een oordeel over de plannen van deze 41 regio’s. 

Door: ANP  

 

 

 

 

 

 

 

 



22 
 

Trouw en Nu.nl  11-11-2013 

Gemeenten krijgen meer voor uitvoeren 
jeugdzorg 
Wilfried van der Bles −11/11/13,  

 
© anp. Staatssecretaris Martin van Rijn (L) en minister Edith Schippers van Volksgezondheid, Welzijn en Sport . 

Gemeenten krijgen vanaf 1 januari 2015 veel meer geld dan gepland voor 
psychiatrische hulp aan jongeren. Staatssecretaris Van Rijn (volksgezondheid) 
verhoogt het budget voor de jeugd-ggz met zo'n 20 procent, van 700 miljoen 
euro naar omstreeks 850 miljoen. Dit schrijft hij in een brief die gisteravond 
naar de Tweede Kamer is gestuurd. 

Vanaf 2015 worden gemeenten verantwoordelijk voor de jeugdzorg, waaronder 
specialistische psychiatrische zorg die nu nog door de zorgverzekeraars wordt 
betaald. Onlangs keurde de Tweede Kamer het wetsvoorstel daartoe goed. De 
Eerste Kamer behandelt het naar verwachting in januari. Voor hun nieuwe 
verantwoordelijkheid krijgen de gemeenten in totaal 3,3 miljard euro, waarvan 700 
miljoen voor de jeugd-ggz. Dat bedrag wordt overgeheveld van zorgverzekeraars 
naar gemeenten. 
 
Die 700 miljoen was een ruwe schatting. De afgelopen maanden hebben de 
gemeenten, samenwerkend in 41 regio's, navraag gedaan bij de verzekeraars en 
aanbieders van zorg in hun regio: hoeveel geld gaat er daadwerkelijk om in de jeugd-
ggz. Dat bleek 20 tot 30 procent meer te zijn dan oorspronkelijk werd geschat. 
 
Uit nadere analyse blijkt dat destijds geen rekening is gehouden met het feit dat 
ouders van kinderen die onder behandeling zijn vaak mee worden behandeld. Daar 
is 150 miljoen mee gemoeid, geld dat nu ook uit het budget van de zorgverzekeraars 
wordt overgeheveld naar de gemeenten. De zorgverzekeraars zullen daaraan 
meewerken, zo schrijft Van Rijn aan de Kamer. 
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Met zijn brief loopt de staatssecretaris vooruit op het oordeel van een commissie die 
in opdracht van de regering, provincies en gemeenten in de gaten houdt hoe het 
staat met de voorbereiding op het nieuwe jeugdstelsel in de 41 regio's. Dat oordeel 
van de 'Transitiecommissie Stelselherziening Jeugd', onder leiding van de 
Rotterdamse oud-wethouder Leonard Geluk, komt deze week. Het gaat volgens Van 
Rijn om een belangrijke tussenrapportage. Een belangrijk criterium van de 
commissie is of de continuïteit van zorg voor kinderen is verzekerd. 
 
In een toelichting aan Trouw stelt Van Rijn dat budgetzekerheid voor de gemeenten 
daarbij een belangrijke voorwaarde is. Uiterlijk december komt hij daarom met een 
nieuwe budgetberekening voor elke gemeente. Naar zijn mening hebben gemeenten 
nu meer financiële helderheid, waardoor zij voortzetting van de zorg aan kwetsbare 
kinderen kunnen garanderen. 
 
Om daarbij te ondersteunen, komen er 'vliegende brigades' die door het hele land 
met gemeenten aan de slag gaan. Ook gaan Van Rijn en zijn collega Teeven 
(justitie) om tafel met alle Bureaus Jeugdzorg om hun overgang naar het nieuwe 
stelsel zo goed mogelijk te laten verlopen. 
 
Miljarden euro's weg bij provincies en Rijk 
De regering is bezig met drie overhevelingsoperaties naar de gemeenten op het 
gebied van arbeid, langdurige zorg en jeugdzorg. Het gaat in totaal om miljarden 
euro's die vanuit verschillende potjes worden gestort in het zogeheten 
Gemeentefonds. Het fonds wordt daardoor verdubbeld van 15 miljard euro naar 30 
miljard euro. 
 
De decentralisatie naar de gemeenten gaat gepaard met enorme kortingen, omdat 
de gemeenten hun nieuwe taken efficiënter en goedkoper zouden kunnen uitvoeren 
dan het Rijk of de provincies. Gemeenten staan immers dichtbij de burgers en 
kunnen beter dan centrale overheden beoordelen wat zij nodig hebben. Op de 
jeugdzorg wordt 15 procent gekort (450 miljoen euro). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



24 
 

Volkskrant 11-11-2013 

Verzekeraars snijden in aanvullende 
zorgpolissen 
Door: Sander Heijne −11/11/13,  

 

© THINKSTOCK.  

Verzekeraars zetten het mes in de aanvullende zorgpolissen. Zo is er vanaf 
volgend jaar vrijwel geen verzekeraar meer die fysiotherapie onbeperkt 
vergoedt. Als gevolg van de versobering van de aanvullende pakketten moeten 
vooral ouderen en chronisch zieken na 1 januari een groter deel van hun zorg 
zelf betalen. 

 De aanvullende pakketten worden volgend jaar duurder, maar verzekerden krijgen 
daar minder zorg voor terug. 

Peter Ruys, zorgkiezer.nl 

Dit blijkt uit een analyse van de aanvullende zorgpakketten van vergelijkingssite 
zorgkiezer.nl. 'De aanvullende pakketten worden volgend jaar duurder', zegt 
directeur Peter Ruys van zorgkiezer.nl, 'maar verzekerden krijgen daar minder zorg 
voor terug.' De premies voor het basispakket dalen volgend jaar wel met gemiddeld 
10 procent. 
 
De aanvullende zorgverzekeringen betalen de behandelingen voor bijvoorbeeld 
fysiotherapie of tandheelkunde die niet in het verplichte basispakket zitten. De 
verzekeraars vinden deze behandelingen ook te duur worden voor de aanvullende 
polis en leggen de vergoedingen aan banden. 
 
Enkele verzekeraars, waaronder Stad Holland, Interpolis en De Friesland, schrappen 
hun meest uitgebreide aanvullende pakketten zelfs volledig. 'Persoonlijk vind ik dat 
heel heftig', zegt Ruys. 'Deze verzekeraars behoorden tot de laatsten die nog zulke 
uitgebreide aanvullende pakketten aanboden.' 
 
 



25 
 

Prijsbewuste jongeren 
De versoberingen zijn noodzakelijk omdat prijsbewuste jongeren hun aanvullende 
verzekeringen opzeggen. In 2006 was 93 procent van de Nederlanders nog 
aanvullend verzekerd, tegen 86 procent in 2013. De verzekeraars verwachten dat de 
daling doorzet. Zonder de premies van de gezonde jongeren, die zelf doorgaans 
nauwelijks zorg verbruiken, hebben de verzekeraars niet meer voldoende inkomsten 
om de volledige zorgconsumptie van ouderen te vergoeden. 
 
Zorgverzekeraars Achmea en VGZ komen jongeren nu tegemoet door ze een 
substantieel lagere premie voor hun aanvullende verzekering te vragen dan ouderen. 
Zo betaalt een 65-plusser bij Zilveren Kruis Achmea volgend jaar tot 286 euro meer 
voor een aanvullende verzekering dan een 18-jarige, oftewel 67 procent. Bij VGZ zijn 
de verschillen tussen jong en oud maximaal 50 euro. 
 
In plaats van de pakketten te versoberen of ouderen meer te laten betalen, zouden 
verzekeraars er ook voor kunnen kiezen om de premies voor alle aanvullend 
verzekerden gelijkmatig te verhogen. Geen van de grote verzekeraars die de 
premies voor volgend jaar heeft gepubliceerd, kiest hiervoor. 
 
Kosten onder controle 
De aanvullende verzekeringen zijn ooit bedacht om de kosten voor de verplichte 
basisverzekering onder controle te houden. Behandelingen die door kabinet en 
Tweede Kamer als niet-noodzakelijk worden beschouwd, zijn erin ondergebracht. De 
gedachte was dat patiënten zich via de aanvullende pakketten tegen alle denkbare 
aandoeningen en voor alle behandelingen konden bijverzekeren. Dit is meestal niet 
meer het geval, zegt Ruys: 'Het vangnet van de aanvullende verzekering wordt 
langzamerhand zodanig ingeperkt dat de solidariteit tussen jong en oud en ziek en 
gezond onder druk komt.' 
 
Het ministerie van Volksgezondheid en de branchevereniging Zorgverzekeraars 
Nederland willen niet inhoudelijk op de aanpassingen in de aanvullende 
verzekeringen reageren. 
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Volkskrant  5-11-2013 

'Leeftijd bepaalt hoogte van 
aanvullende zorgverzekering' 
05/11/13, 19:53 − bron: ANP 

 

RTL: Ouderen betalen straks fors meer dan jongeren 

© ANP.  

Verzekeraars proberen jongeren aan de aanvullende verzekering te krijgen, 
door de prijzen voor hen te verlagen. Dat meldt RTL Nieuws. Ouderen gaan 
daardoor meer betalen voor hetzelfde pakket dan dat jongeren dat doen. Het 
verschil loopt soms op tot 300 euro op jaarbasis. 

Het aantal jongeren dat een aanvullende zorgverzekering afsloot, daalde de 
afgelopen jaren. Ze hebben de zorg vaak niet nodig, denken ze, in tegenstelling tot 
ouderen. Om ook de jonge doelgroep aan te spreken, verlagen verzekeraars de prijs. 
 
Bij VGZ betalen ouderen volgend jaar meer voor een aanvullende verzekering dan 
jongeren, ontdekte RTL in de nieuwe zorgpolissen. De zorgverzekeraar verlaagt in 
2014 alle prijzen van aanvullende pakketten, maar voor jongere klanten dalen de 
premies het meest. Zilveren Kruis, onderdeel van Achmea, maakte al onderscheid in 
leeftijd. 
 
Er wordt niet naar leeftijd gekeken als het gaat om een basisverzekering. 

 

 

 

 

 

 

http://www.rtlnieuws.nl/nieuws/binnenland/zorgpremie-ouderen#node_506891
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Nu.nl 12-11-2013 

12 november 2013  

Reumapatiënten waarschuwen over beperking fysio 

Reumapatiënten met ernstige gewrichtsschade dreigen in grote 
problemen te komen nu geen enkele zorgverzekeraar nog 
onbeperkt fysiotherapie lijkt te gaan vergoeden.  

Foto: ANP 

Het Reumafonds heeft minister van Volksgezondheid Edith Schippers (VVD) in een 
brief gevraagd in te grijpen. 

De groep patiënten met ernstige gewrichtsschade heeft een tot twee keer in de week 
fysiotherapie nodig, betoogt het Reumafonds in de maandag verzonden brief. 

Onvoldoende fysiotherapie leidt tot meer klachten en daardoor tot hogere zorgvraag 
elders, waarschuwt het fonds. Ook daalt de arbeidsproductiviteit en is er een grotere 
vraag naar hulpmiddelen en woningaanpassingen. 

Sinds vorig jaar krijgen patiënten met ernstige reuma geen vergoeding meer uit de 
basisverzekering. Het argument voor het schrappen van reuma uit de 
basisverzekering was destijds dat er wel voldoende keus was aan aanvullende 
verzekeringen met een onbeperkte vergoeding. 

Basisverzekering 

Verschillende zorgverzekeraars hebben nu echter aangekondigd niet langer 
onbeperkte vergoeding aan te gaan bieden. Zo vergoedt Menzis maximaal veertig 
behandelingen, en Agis van Achmea 32. 

Het Reumafonds vraagt Schippers nu om ernstige reuma weer toe te voegen aan de 
basisverzekering. "Wij gaan ervan uit dat u er alles aan doet om mensen met reuma 
ook in de toekomst de zorg te bieden die zij nodig hebben", schrijft het fonds. 

Door: Novum  
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Nu.nl 12-11-2013 

12 november 2013  

Ook in 2014 goedkope taxi voor 
ouderen 

Ouderen, gehandicapten en chronisch zieken 
kunnen volgend jaar 600 kilometer reizen tegen 
verlaagd tarief met Valysvervoer, het speciale 
taxivervoer voor deze groep.  

Foto: ANP 

Staatssecretaris Martin van Rijn (Volksgezondheid) verhoogde het kilometerbudget 
in 2013 en hij maakte dinsdag bekend dat de maatregel ook in 2014 geldt. Hierdoor 
behouden de gehandicapten hun reismogelijkheden, stelt de bewindsman. 
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Flevopost 6-11-2013 

Oud-wethouder Kok in Raad van Toezicht 

Gol 

Geplaatst op woensdag 6 november 2013  

 

 

Albert Kok. - Foto: Boom regionale uitgevers 

Lelystad - Oud-wethouder Albert Kok is toegetreden tot de Raad van Toezicht van het 

Georganiseerd overleg Lelystad (Gol), de belangenorganisatie voor mensen met een 

beperking. 

Kok is als oud-wethouder in Lelystad uitgekozen vanwege zijn politieke en bestuurlijke 

ervaring en zijn positieve betrokkenheid bij mensen met een beperking . 
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Telegraaf 12-11-2013 
 
di 12 nov 2013,  
 

Niet alle gemeenten al klaar voor jeugdzorg 

DEN HAAG -  
Gemeenten die nu nog onvoldoende inspelen op de jeugdzorgtaken die ze er 
vanaf 2015 bijkrijgen, krijgen hulp van zogenoemde vliegende brigades. Dit 
heeft het ministerie van VWS dinsdag meegedeeld. 

 
 

Foto: Rene Oudshoorn 

Dinsdag constateerde de commissie onder leiding van Leonard Geluk, die alle 
plannen rond deze veranderingen in de gaten houdt, dat de voorbereidingen rond het 
nieuwe jeugdstelsel lang niet overal even goed op gang komen. Een klein aantal 
gemeenten is al ver, een grote groep heeft al veel concrete afspraken gemaakt en de 
twee achterblijvende regio's krijgen hulp van buitenaf. 

Met vereende krachten willen de verantwoordelijk staatssecretarissen Martin van Rijn 
(Volksgezondheid) en Fred Teeven (Justitie) de vaart in deze operatie houden. Zij 
willen met de VNG (Vereniging van Nederlandse Gemeenten) voor duidelijke 
randvoorwaarden zorgen „waarbinnen iedereen op volle kracht kan doorwerken om 
een succes te maken van het nieuwe jeugdstelsel”. 

De jeugdzorg is nu nog een taak van de provincies, maar wordt vanaf 1 januari 2015 
een verantwoordelijkheid van de gemeente. Om de overgang zo soepel mogelijk te 
laten verlopen, gaan Teeven en Van Rijn om tafel met alle betrokken instanties. 
Daarbij wordt onder meer gesproken over de rol van de Bureaus Jeugdzorg in de 
nieuwe opzet. 

In mei 2014 wordt duidelijk hoeveel geld de gemeenten tegemoet kunnen zien voor 
de jeugdzorg. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

javascript:fotovenster("http://www.telegraaf.nl/incoming/article22014557.ece/BINARY/d/2PREMIUM+jeugdzorg.jpg"," ","Rene Oudshoorn ",1024,567);
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Nu.nl 14-11-2013 

14 november 2013  

Bankroet dreigt voor enkele bureaus 
Jeugdzorg 

Als niet snel duidelijkheid komt over de financiering 
van jeugdzorg in 2015, is het mogelijk dat alle 15 
bureaus Jeugdzorg bankroet gaan en collectief 
ontslag moeten aanvragen. Dat denkt Jeugdzorg 
Nederland.  

Foto: ANP 

Voor enkele kantoren die nu al ''niet zo ruim in hun jasje zitten'', is dat zelfs al een 
concrete dreiging, zo meldde een woordvoerder. Medewerkers van die bureaus zijn 
op de hoogte gesteld dat hun baan op de tocht staat. 

De jeugdzorg is nu nog een provincietaak, maar wordt per 2015 een 
verantwoordelijkheid van de gemeente. Dinsdag constateerde de commissie-Geluk 
dat de voorbereidingen daarvoor niet overal even goed op gang komen: niet elke 
regio heeft al voldoende afspraken gemaakt. 

''Banken vragen zich daardoor af of de bureaus straks nog wel geld hebben en 
kunnen daarom nu al vragen een lening terug te betalen, of geen nieuw krediet 
verlenen. En niet elke organisatie kan zich zo'n tegenvaller permitteren.''  

Bovendien is de ene gemeente ''meer een natuurlijke bondgenoot'' van een 
jeugdzorgbureau dan de andere.  

''Regio's die, ondanks een gebrek aan concrete afspraken, wel vertrouwen hebben 
dat gemeenten hen blijven inschakelen, kunnen die onzekerheid net wat langer 
dragen dan bij gemeenten die overwegen alles op de schop te laten gaan.'' 
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Vertrouwen 

Vicevoorzitter Jan-Dirk Sprokkereef van Jeugdzorg Nederland heeft nog wel 
vertrouwen in een goede afloop. ''De commissie-Geluk heeft de problematiek van de 
Bureaus Jeugdzorg goed in beeld en nadrukkelijk onder de aandacht gebracht in 
haar rapport." 

"De staatssecretarissen Martin Van Rijn en Fred Teeven hebben in reactie hierop 
aangegeven dat ze actief aan de slag gaan met de geschetste problemen." 

"We rekenen er dan ook op dat er een oplossing gevonden wordt, want het belang is 
groot, voor iedereen. En zeker voor de kwetsbare kinderen die onder deze zorg 
vallen.'' 

Bij de Bureaus Jeugdzorg werken ongeveer 10.000 mensen. 

Door: ANP  
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Nu.nl 14-11-2013 

14 november 2013  

Ruim vijf miljoen Nederlanders 
chronisch ziek 

In Nederland lijden 5,3 miljoen mensen aan een 
chronische ziekte. Volgens het Rijksinstituut voor 
Volksgezondheid en Milieu (RIVM) is het aantal 
chronisch zieken in acht jaar tijd met 17 procent 
gestegen.  

Foto: ANP 

De groei komt niet alleen door de vergrijzing, maar ook doordat ziekten eerder 
worden gezien en doordat behandelingen beter zijn geworden, waardoor mensen 
langer leven. 

Ook zijn huisartsen beter gaan bijhouden wie een chronische aandoening heeft. 

De stijging van het aantal Nederlanders met zogenoemde multimorbiditeit, die in een 
bepaalde periode meer dan één chronische ziekte hebben, is met 26 procent 
toegenomen, aldus het RIVM. Dat zijn 1,9 miljoen mensen. Daarvan zijn er 580.000 
75 jaar of ouder. 

Behalve ouderen worden ook laagopgeleide personen vaak getroffen door één of 
meer chronische ziekten. Volgens het RIVM is 79 procent van de laagopgeleiden 
chronisch ziek, van de hoogopgeleiden is dat 43 procent. 

Door: ANP  

 

 

 

 

 

 

http://www.rivm.nl/Documenten_en_publicaties/Algemeen_Actueel/Nieuwsberichten/2013/Aantal_chronisch_zieken_neemt_toe
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Parool 16-11-2013 

Gehandicapte buspassagier is slecht af in Amsterdam 

16-11-13 13:00 uur - Bron: Het Parool 

 

’Amsterdam loopt zwaar achter’ 
© anp 

Een groot deel van de opgehoogde bushaltes in Amsterdam voldoet niet aan 

de wettelijke normen. De komende twee jaar worden veertig van de 115 

verhoogde haltes aangepast. 

Het gaat in de meeste gevallen om een verbinding tussen de halte en de 

stoep die hinderlijk is voor mensen met motorische afwijkingen en om 

obstakels op geleidestrepen op de grond voor mensen met een visuele 

handicap. Het is daardoor voor hen lastig gebruik te maken van het openbaar 

vervoer, zegt Bart Weggeman van Cliëntenbelangen Amsterdam.  

 

De gemeente gaat ook, in twee jaar, vierhonderd van de vijftienhonderd nog 

niet verhoogde bushaltes aanpakken. Weggeman heeft er een hard hoofd in 

dat het gaat lukken in die tijd. Volgens hem heeft de stad de afgelopen jaren 

met pijn en moeite honderd haltes verhoogd. 'Het zou wat zijn als ze nu 

ineens kunnen werken in een tempo van tweehonderd per jaar.'  

 

Volgens hem heeft de stad jarenlang een volledig gebrek aan ambitie 

tentoongespreid. 'Amsterdam is weliswaar vroeg begonnen, maar is na de 

buurgemeenten pas als laatste klaar, lijkt het. De stad loopt zwaar achter.' 
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Hij ziet gaten in de reismogelijkheden voor mensen met een beperking. 'Er 

zijn nu haltes waar mensen met een handicap wel kunnen instappen, maar 

het probleem is dat er vervolgens een hele reeks haltes komt waar ze niet 

kunnen uitstappen.'  

 

Alle overige haltes worden pas aangepakt na 2015. Eind dit jaar valt een 

besluit over de concessie van het GVB voor Amsterdam vanaf dat jaar. Hierin 

staat welke routes blijven bestaan. Dan wordt dus ook duidelijk welke haltes 

moeten worden aangepast. 

(Door: Marc Kruyswijk) 
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AD 20-11-2013 

900 banen weg bij Philadelphia 
Zorg 

Door: redactie 

20-11-13 - bron: ANP © Stichting 
Philadelphia Zorg. 

Bij Philadelphia Zorg verdwijnen 900 banen in de komende twee jaar. Dat 
hebben de 7600 medewerkers en andere betrokkenen vandaag te horen 
gekregen. Hoeveel gedwongen ontslagen daarbij zullen vallen, is niet duidelijk. 
'Een deel is op te vangen door natuurlijk verloop en doordat mensen vrijwillig 
weggaan. Maar gedwongen ontslagen zijn onvermijdelijk', zei 
bestuursvoorzitter Greet Prins vanochtend. 

Philadelphia doet aan gehandicaptenzorg op verschillende locaties in het land. De 

organisatie ziet zich volgens Prins gedwongen tot de ontslagen door bezuinigingen 

van de overheid op de AWBZ. Die gaat in 2015 deels over naar de gemeenten.  

 

'In 2014 hebben we al 10 miljoen minder te besteden, als gevolg van bezuinigingen. 

De komende jaren loopt dat op tot 40 miljoen', aldus Prins. 'We vinden het beroerd 

en vervelend voor medewerkers en cliënten dat we dit moeten doen. Maar het is 

nodig voor het voortbestaan van Philadelphia.' 

 

In een reactie spreekt Abvakabo FNV van een 'mokerslag voor de zorg'. De 

zorgvakbond beticht Philadelphia van voorsorteren op de kabinetsplannen, omdat 

het grootste deel van de bezuinigingen in de gehandicaptenzorg pas in 2015 ingaat. 

 

Volgens Abvakabo lijkt de ontslagronde het gevolg van het zorgakkoord van het 

kabinet, werkgevers en andere partijen. 'We moeten nu kiezen voor goede kwaliteit 

van zorg. De werkdruk in de gehandicaptenzorg is al gigantisch. En de werkloosheid 

is al torenhoog. We moeten kiezen voor koopkracht en echte banen', zo reageerde 

voorzitter Corrie van Brenk woensdag. 
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AD 20-11-2013 

'Leven gehandicapten overhoop 
gegooid' 

 
Door: redactie 
20-11-13 - bron: ANP

© Stichting 
Philadephia Zorg. 

De ontslagen bij Philadelphia Zorg zullen grote problemen opleveren bij 
bewoners. 'Locaties gaan dicht of worden samengevoegd, mensen moeten 
verhuizen, hun vertrouwde verzorgers staan ineens op straat. Hun hele leven 
wordt overhoop gegooid.' 

Zo reageert een woordvoerder van de Chronisch zieken en Gehandicapten Raad 
vandaag op het nieuws dat er 900 banen verdwijnen bij de instelling voor 
gehandicaptenzorg Philadelphia. 
 
De CG-raad vindt dat bij reorganisaties de wensen van bewoners altijd voorop 
moeten staan. Dat moet meegenomen worden in de invulling van de reorganisatie. 
'Organisaties moeten eerst met cliënten en hun familie om tafel, om te voorkomen 
dat er brokken van komen', aldus de woordvoerder. 
 
De CG-raad opent vanmiddag nog een meldpunt. Daar kunnen mensen terecht met 
hun klachten en opmerkingen over de gevolgen van reorganisaties. De komende 
jaren gaat de AWBZ deels over naar de gemeenten. De CG-raad voorziet dat dat bij 
nog meer instellingen voor langdurige zorg zal leiden tot ontslagen, met de nodige 
gevolgen voor de bewoners. 
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Volkskrant 21-11-2013 

Gehandicaptenzorg Limburg was 
bijna failliet 
Door: Merijn Rengers en John Schoorl −21/11/13, 07:03 

 

© ANP. De Stichting Gehandicaptenzorg Limburg (SGL), de grootste zorginstelling voor gehandicapten in 

Limburg, is ternauwernood ontsnapt aan een faillissement. 

De Stichting Gehandicaptenzorg Limburg (SGL), de grootste zorginstelling 

voor gehandicapten in Limburg, is ternauwernood ontsnapt aan een 

faillissement. Dat komt voort uit een al drie jaar durende machtsstrijd, een 

groot aantal rechtszaken, een inval van de Fiscale Inlichtingen- en 

Opsporingsdienst (FIOD) en het recente faillissement van het vervoersbedrijf 

van SGL. 

 Uit een forensisch onderzoek in opdracht van SGL bleek vorig jaar dat de oud-
directeur met zorggeld onder meer paarden, dure horloges en kunst had gekocht 

Dit blijkt uit interne documenten van SGL en gesprekken met betrokkenen. In een 

mail van de financieel controller van SGL staat dat er in november 2012 een 'feitelijk 

continuïteitsrisico' bestond in de wijdvertakte Limburgse gehandicaptenzorg. Volgens 

de controller zou het 'zelfs met financiële steun heel erg moeilijk worden om te 

overleven'. 

 

Uit de mail blijkt verder dat Limburgse zorgkantoren in overleg met de zorgautoriteit 

NZa de instelling overeind houden. SGL zet jaarlijks 44 miljoen euro om en verzorgt 

met zo'n 550 personeelsleden en diverse dochterbedrijven de zorg voor 1.360 

lichamelijk gehandicapten in heel Limburg. 
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Schaalvergroting en mismanagement 

SGL is niet de eerste zorginstelling die in Nederland in problemen is geraakt. Al 

eerder waren daar de zorggroep Zonnehuizen, Zorgpartners Midden-Holland, 

zorgmoloch Meavita en Philadelphia die door schaalvergroting en mismanagement 

onder enorme druk kwamen te staan. 

 

Bij de Limburgse instelling woedt al drie jaar een strijd om de macht tussen twee 

zorgbestuurders, de huidige SGL-directeur Leon Poels en zijn voorganger - de van 

fraude verdachte Guus de J. De strijd spitst zich toe op de commerciële activiteiten 

van SGL, waar De J. na zijn vertrek als bestuurder bij SGL de scepter heeft 

gezwaaid. Het gaat daarbij onder meer om een zorgboerderij, een manege en het 

vorige week failliet verklaarde vervoersbedrijf SVL. 

 

De J. wordt ervan verdacht zorggeld oneigenlijk te hebben gebruikt, samen met zijn 

vriendin - de voormalige directiesecretaresse van de zorginstelling. Uit een 

forensisch onderzoek in opdracht van SGL bleek vorig jaar dat de oud-directeur met 

zorggeld onder meer paarden, dure horloges en kunst had gekocht. Volgens De J. 

was het onderzoek onderdeel van een lastercampagne. 

 

Juridische procedures kosten tonnen 

De machtsstrijd bij SGL heeft tot een groot aantal rechtszaken en juridische 

procedures geleid, die tot op de dag van vandaag doorlopen. De kosten van alle 

juridische procedures aan de kant van SGL bedragen volgens Leon Poels enkele 

tonnen - die eigenlijk bedoeld waren voor de zorg aan lichamelijk gehandicapten. 

Eén van de grondleggers van SGL, de 75-jarige Peter Olivers, zegt dat de totale 

kosten van het juridische gevecht ten minste drie miljoen euro bedragen. 
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Nu.nl 21-11-2013 

21 november 2013  

Oppositie vreest voor pgb bij 
zorgverzekeraars 

Oppositiepartijen D66 en GroenLinks vrezen voor 
het voorbestaan van het persoonsgebonden budget 
(pgb) als de langdurige verpleging en de verzorging 
straks overgaan naar de zorgverzekeraars.  

Foto: Thinkstock 

De partijen eisen van staatssecretaris Martin van Rijn (Volksgezondheid) dat de pgb 
ook in de Zorgverzekeringswet wordt opgenomen voordat ze kunnen instemmen met 
de veranderingen in de zorg. "Dit is voor D66 een hele belangrijke voorwaarde", 
aldus Kamerlid Vera Bergkamp. 

De pgb is een soort subsidie waarmee hulpbehoevenden zelf hun zorg kunnen 
inkopen.  

Staatssecretaris Martin van Rijn (Volksgezondheid) heeft onlangs besloten niet 
alleen de verzorging, maar ook de verpleging van hulpbehoevenden per 2015 onder 
te brengen bij de zorgverzekeraars, in plaats van ook bij gemeenten. 

Moeilijk doen 

Maar volgens de partijen zal in dit scenario een groep mensen dat eerst nog wel van 
de pgb gebruik kon maken dit straks bij de overheveling naar de zorgverzekeraars 
niet meer kunnen. Volgens D66-Kamerlid Vera Bergkamp zijn de verzekeraars er 
"niet happig op" om dit goed te regelen. 

"Ook merk ik dat de staatssecretaris wat terugkrabbelt. Blijkbaar omdat de 
zorgverzekeraars moeilijk doen." Bergkamp wijst er op dat zorgverzekeraars 
weliswaar wel polissen aanbieden die op de pgb lijken, maar in deze polissen is er 
geen maximale keuzevrijheid meer.  

"En die is juist zo belangrijk voor het gebruik van de pgb." Als mensen die 
keuzevrijheid wel willen wordt dit duurder, zo vreest het Kamerlid. 
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Regie 

Ook Tweede Kamerlid Linda Voortman van GroenLinks vindt dat de veranderingen 
er niet tot mogelijk leiden dat de eigen regie wordt ingeperkt. "De afgelopen jaren 
hebben wij er hard voor gestreden dat mensen die medische en persoonlijke 
verzorging nodig hebben daar zelf regie over kunnen voeren." 

De partijen hopen dat Van Rijn in een debat over de pgb donderdag zal toezeggen 
om met de verzekeraars om tafel te gaan zodat ze toch volgend jaar al het pgb in te 
voeren in voorbereiding op de veranderingen in 2015. 

Door: NU.nl/Heleen Haverkort  
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De Stentor  22-11-2013 

Provincie zoekt naar ideeën via wedstrijd 

22 november 2013 

Fotograaf: 

Roos Koole 

LELYSTAD - De provincie Flevoland is op zoek naar ideeën die de zorg verbeteren. Een 

wedstrijd moet de bewoners van deze provincie prikkelen om te helpen het gat tussen 

zorgvraag en (betaalbaar) zorgaanbod te dichten. 

De hoop is dat Flevolanders met slimme, technische innovaties komen. De wedstrijd en 

bijbehorende campagne 'Betere Zorg? Mijn Idee!' zijn vorige week door gedeputeerde Jaap 

Lodders afgetrapt. 

De wedstrijd via www.beterezorgmijnidee.nl loopt tot en met 28 februari. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.beterezorgmijnidee.nl/
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Trouw 23-11-2013 

Bezuiniging Jeugdzorg bedreigt behandeling 
'dure jongeren' 
Rob Pietersen −23/11/13,  

 
© anp. Kinderen op een basisschool in Someren. 

De duurste kinderen van Nederland vormen bij de decentralisatie van de 
jeugdzorg het sluitstuk van de begroting. Het gaat om kinderen met 
ontwikkelings- en gedragsproblemen die in dure, specialistische 
zorginstellingen wonen. De nadruk bij de hervormingen ligt op 'goedkoper' en 
het liefst zoveel mogelijk 'thuis behandelen'. 

 Natuurlijk moeten we voorkomen dat kinderen in instellingen 

terechtkomen, maar er is altijd een groep die zware zorg nodig heeft 

"Als we te veel op deze groep bezuinigen, zien we ze straks terug in de justitiële 
jeugdinrichting", waarschuwt Frank Candel, voorzitter van de raad van bestuur van 
de grote specialistische jeugdzorgorganisatie Intermetzo. Er wonen zo'n 20.000 
kinderen in instellingen. Ze hebben ernstige ontwikkelings- en gedragsproblemen, 
worstelen met traumatische ervaringen of psychische stoornissen. Ze zijn vaak 
slachtoffer van huiselijk geweld en misbruik, maar soms ook zelf alweer dader. 
Vandaar de interne woon- en behandelplek achter camerabewaking en soms zelfs 
hekken. Die kinderen kosten de samenleving gemiddeld een ton per jaar. 
 
Risico voor samenleving 
De jeugdzorg wordt per 2015 gedecentraliseerd, gemeenten zijn er dan voor 
verantwoordelijk. Het nieuwe stelsel moet een eind maken aan de bureaucratie en de 
sterk versnipperde hulpverlening. Naast de transitie moet er ook worden bezuinigd. 
Negentig miljoen in 2015, twee jaar later zelfs 300 miljoen. 
 
"Als deze kinderen niet de goede zorg krijgen, kunnen ze al gauw overlast gaan 
veroorzaken. Ze vormen een risico voor de samenleving", zegt Candel. De SP deelt 
die zorgen.  
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Kamerlid Nine Kooiman, die eerder gezinsvoogd in de jeugdzorg was, waarschuwt 
op basis van eigen ervaringen voor het aanbieden van lichte hulp voor zware 
gevallen. 
 
"De nieuwe wet is ingegeven door een bezuiniging. Eigen verantwoordelijkheid, meer 
ambulant: dat lijken de toverwoorden. Natuurlijk moeten we voorkomen dat er 
kinderen in instellingen terechtkomen, maar soms kan dat niet. Je zult altijd een 
groep hebben die zware zorg nodig heeft. Die groep mag niet het sluitstuk van de 
begroting zijn. Het is belangrijk dat deze kinderen de juiste zorg krijgen om erger te 
voorkomen, opdat ze niet afglijden in de criminaliteit. De vraag is of gemeenten dit 
kunnen en willen betalen als er zo fors bezuinigd gaat worden", aldus Kooiman. 
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Nu.nl en Volkskrant  24-11-2013 

24 november 2013 

'Opnieuw kijken naar overgang 
jeugdzorg' 

Er moet in januari opnieuw bekeken worden of de 
gemeenten wel klaar zijn om de 
verantwoordelijkheid voor de jeugdzorg op zich te 
nemen.  

Foto: Thinkstock 

De Tweede Kamerleden Mona Keijzer (CDA) en Vera Bergkamp (D66) dringen daar 
op aan bij staatssecretaris Martin van Rijn van VWS. 

Een onafhankelijke commissie zei eerder dat gemeenten nog onvoldoende 
voorbereid zijn om de taken in 2015 over te nemen van de Rijksoverheid. 

Keijzer en Bergkamp willen dat deze commissie er nogmaals naar kijkt als er meer 
duidelijkheid is over de hoeveelheid geld waarop de gemeenten vanaf 2015 kunnen 
rekenen. Die duidelijkheid komt eind december. 

"Het gaat hier om kinderen in heel kwetsbare situaties. Zij en hun gezinnen mogen 
niet tussen wal en schip terechtkomen", stellen Keijzer en Bergkamp zondag. 

Door: ANP  

 

 

 

 

 

 

 

 



46 
 

Nu.nl  25-11-2013 

25 november 2013  

Commissie voor overgang jeugdzorg naar 
gemeenten 

Op aandringen van de Tweede Kamer vraagt staatssecretaris Martin 
van Rijn (Volksgezondheid) een onafhankelijke commissie begin 
2014 te beoordelen of er voldoende stappen zijn gezet voor het 
oplossen van de knelpunten bij de overgang van de jeugdzorg naar 
de gemeenten.  

Foto: ANP 

Van Rijn beloofde dat maandag in een overleg met de Kamer. 

Die is bezorgd, omdat de commissie onder leiding van Leonard Geluk eerder 
constateerde dat een groot aantal gemeenten nog niet klaar is voor deze nieuwe 
taken. 

Jeugdzorg is nu nog een taak van de provincies, maar wordt vanaf 1 januari 2015 
een verantwoordelijkheid van de gemeente. Van Rijn wil dat de commissie-Geluk 
begin 2014 in haar volgende rapportage aangeeft of er inmiddels voldoende 
voortgang is geboekt. 

Eerder kondigde het kabinet al aan dat gemeenten bij hun voorbereidingen hulp 
kunnen krijgen van zogenoemde vliegende brigades. 

Bankroet 

Jeugdzorg Nederland gaf eerder aan dat door alle veranderingen de vijftien bureaus 
Jeugdzorg bankroet kunnen gaan en personeel moet worden ontslagen. 

Staatssecretaris Fred Teeven (Justitie) benadrukte maandag dat ook in de nieuwe 
opzet bescherming, reclassering en crisisopvang van kinderen nodig blijft. De taken 
van de medewerkers van Jeugdzorg blijven dus, aldus Teeven. 

Hij gaat erop toezien dat er zo veel mogelijk afspraken worden gemaakt waardoor 
personeel van jeugdzorg van werk naar werk gaat en er zo weinig mogelijk ontslagen 
vallen. 

Door: ANP  

 



47 
 

AD en Telegraaf 25-11-2013 
 

Zorgplan leidt tot opstand 
 

Door: redactie 

25-11-13 - 07:09 bron: De Telegraaf

Staatssecretaris 

Martin van Rijn van Volksgezondheid, Welzijn en Sport.© anp. 

De Nederlandse gemeenten dreigen de stekker te trekken uit de decentralisatie 
van de zorg. Op een bijzondere ledenvergadering wil de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten (VNG) de decentralisatie stopzetten of nieuwe 
onderhandelingen afdwingen, meldt De Telegraaf. 

Uit een rondgang langs de gemeenten blijkt volgens de VNG dat een zeer groot deel 
van de 408 lokale besturen de decentralisatie van de zorg, via de Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning (WMO), de thuiszorg en delen van de Algemene 
Wet Bijzondere Ziektekosten (AWBZ), niet ziet zitten. 
 
De VNG kreeg veel boze reacties. Gemeenten noemen verantwoordelijk 
staatssecretaris Van Rijn (VWS) een 'onbetrouwbare overheidspartner'. De kans is 
groot dat zij Van Rijn terug zullen sturen naar de tekentafel, aldus de krant. 
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Telegraaf en Volkskrant 25-11-2013 

ma 25 nov 2013,  
 

SP: aanpak Wajongers haaks op bijstandsregels 

DEN HAAG -  

De kabinetsplannen voor jonge gehandicapten en voor de bijstand hangen 
nauw samen, maar staan tegelijk haaks op elkaar. SP-Kamerlid Sadet 
Karabulut vreest „een groot drama voor werklozen en gehandicapten” als deze 
plannen in hun huidige vorm doorgaan. 
 
 

Sadet KarabulutFoto: Fotopersbureau Dijkstra 

 

 

Ze wil dat de twee wetsvoorstellen samen worden behandeld in plaats van apart, 
zoals de bedoeling is van staatssecretaris Jetta Klijnsma van Sociale Zaken. 
Karabulut gaat dat dinsdag aankaarten in de Tweede Kamer. 

Klijnsma wil alle jonggehandicapten laten herkeuren. Worden ze goedgekeurd, dan 
raken ze hun Wajong-uitkering kwijt en komen in de bijstand terecht. Ze krijgen dan 
te maken met de strengere regels die het kabinet voor bijstandsgerechtigden wil 
hanteren. Ze moeten een tegenprestatie gaan leveren voor hun uitkering en worden 
gekort als ze met meer mensen onder een dak wonen. 

De kabinetsplannen voor jonggehandicapten staan in de participatiewet, die 
waarschijnlijk volgende week naar de Tweede Kamer wordt gestuurd. Klijnsma heeft 
al laten doorschemeren dat ze enkele kleine versoepelingen zal aanbrengen in haar 
oorspronkelijke voornemens. Zo zullen niet alle jonggehandicapten voor de 
keuringsarts hoeven te verschijnen. Als duidelijk is dat ze toch niet worden 
goedgekeurd, vindt alleen een 'papieren' keuring plaats. Verder zullen jonge 
gehandicapten die nog bij hun ouders wonen, of die samenwonen met een partner, 
niet meteen hun hele uitkering kwijtraken als ze worden goedgekeurd. 

Volgens Karabulut wil Klijnsma tegelijkertijd het regime in de bijstand flink 
aanscherpen. Het SP-Kamerlid vreest toenemende armoede bij de betreffende 
groep. Een gezamenlijke behandeling van beide plannen is daarom volgens haar 
noodzakelijk. „Dan kunnen de asociale regels er uit worden gehaald.” 
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